



Tel: 613-984-2948 • Fax: 613-984-2872 • Toll Free: 1-877-984-2948 • 38 rue Victoria St., Finch, ON K0C 1K0 • www.nation.on.ca

SNC MANAGER HELPS DECIDE NATIONAL SUSTAINABILITY AWARD

July 30, 2012

Built up over 30 years, the expertise of South Nation Conservation General Manager Dennis O’Grady was recently called upon to help judge a national agricultural sustainability competition.

Sponsored by Lely Canada and hosted by Dairy Farmers of Canada, the Dairy Farm Sustainability Award was introduced to recognize farms with innovative practices that go beyond industry standards and that help reduce their environmental footprint. While the award is new, sustainable dairy practices have been passed on by generations of farmers, DFC noted.

O’Grady joined eight other Canadians with top credentials in agricultural and environmental fields on a selection committee that picked the four finalists and ultimate winner of the inaugural award. Another judge from the South Nation watershed was Ron Versteeg, vice-president of DFC and a Russell dairy farmer.

The winner – Ferme M. Grenier et fils in Quebec’s Eastern Townships - was announced recently at the DFC annual meeting in St. John’s. The prize was a trophy and \$2,000 for the winner, and a trophy and \$1,000 each for the other finalists.

O’Grady said he was both pleased that DFC created such an award and that he was asked to be part of the selection process.

“The competition is in line with practices SNC has fostered in Eastern Ontario for the past 15 years primarily through our Clean Water Program,” he said. “During that time, we’ve developed a close working relationship with the many farmers in the watershed who’ve taken part in the funding program.”

O’Grady added that it was gratifying to be asked to participate by a major national farm organization because it suggested the organization recognizes SNC’s ongoing efforts to work closely with the farming community in promoting stewardship and sustainability.

A total of 14 nominations for the award were evaluated by O’Grady and other judges on the basis of environmental sustainability, financial viability, social benefits and transferability of practices to other farms.

“There are certainly some good environmental approaches being used by farmers across the land and heightened awareness of the importance of protecting the environment.”

FOR MORE INFORMATION - Dennis O’Grady, SNC, 877-984-2948.

Our Local Environment. We're in it Together.  *Notre environnement. Nous le partageons.*





Tel: 613-984-2948 • Fax: 613-984-2872 • Toll Free: 1-877-984-2948 • 38 rue Victoria St., Finch, ON K0C 1K0 • www.nation.on.ca

Le DG de la CNS a fait partie d'un comité de sélection pour le prix national de la durabilité

30 juillet 2012

Fort d'une expertise de plus de 30 ans dans le domaine, le directeur général de la Conservation de la Nation Sud, Dennis O'Grady, a récemment été invité à juger un concours national de durabilité en agriculture.

Parrainé par Lely Canada et organisé par les producteurs laitiers du Canada (PLC), le prix de durabilité des fermes laitières a été instauré dans le but de reconnaître les fermes qui adoptent des pratiques innovatrices qui vont au-delà des normes de l'industrie et qui contribuent à réduire l'empreinte écologique. Il est à noter que, même si le prix est nouveau, les producteurs laitiers adoptent des pratiques durables depuis plusieurs générations.

M. O'Grady s'est joint à huit autres canadiens pleinement compétents dans les domaines de l'agriculture et de l'environnement au sein du comité de sélection qui a choisi quatre finalistes et le grand gagnant du prix inaugural. Parmi les autres juges originaires du bassin versant de la Nation Sud, on note la présence du vice-président des PLC et lui-même producteur laitier de Russell, M. Ron Versteeg.

Le nom du gagnant, la ferme M. Grenier et fils des Cantons de l'Est, a été annoncé lors de l'assemblée annuelle des PLC qui s'est tenue à St. John's. Le gagnant a mérité un trophée et un prix de 2 000 \$ alors que les finalistes ont reçu chacun un trophée et un chèque de 1 000 \$.

M. O'Grady a déclaré qu'il était heureux que les PLC aient créé ce prix et qu'ils aient fait appel à ses services pour faire partie du comité de sélection.

« Le concours correspond aux pratiques que la CNS a prônées dans l'Est ontarien depuis plus de 15 ans, surtout par le biais de son programme d'assainissement de l'eau » a indiqué M. O'Grady. « Pendant ce temps, nous avons développé une relation de travail étroite avec les nombreux agriculteurs du bassin versant qui ont participé au programme de financement ».

M. O'Grady a ajouté qu'il était gratifiant d'être invité par une organisation nationale majeure à participer à cette activité car cela suppose que cette organisation reconnaît les efforts de la CNS à travailler auprès de la communauté agricole pour faire la promotion de l'intendance et de la durabilité.

M. O'Grady et les autres juges ont évalué 14 candidatures sur la base de la durabilité environnementale, la viabilité financière, les avantages sociaux et la transférabilité des pratiques à d'autres fermes.

« Les agriculteurs à travers le pays utilisent certainement de bonnes approches environnementales et ils mettent l'accent sur la sensibilisation et l'importance de protéger l'environnement ».

Pour plus d'information : Dennis O'Grady, CNS, 877-984-2948.

Our Local Environment. We're in it Together.  Notre environnement. Nous le partageons.

